
از صب�ح ف�ردا اولی�ن اردوی تی�م ملی 
بس�کتبال ایران در راه آماده سازی برای 
ش�رکت در مس�ابقات قهرمانی آسیا در 
چین که س�همیه المپی�ک 2016 ریو هم 
در آن به دست می آید، آغاز خواهد شد. 
این در حالی اس�ت که بس�کتبال ایران 
در ماه های اخیر ش�رایط خیلی خوبی را 
نداش�ت و ت�ازه در یکی، دوماه گذش�ته 
بود که با انتخاب مجدد محمود مشحون 
به عنوان رئیس فدراسیون از بلاتکلیفی 
خارج شد. رئیس فدراسیون در اولین گام 
درک باورمن آلمانی را به عنوان سرمربی 
تیم ملی برگزید و حالا در فرصتی دوماهه 
تا رقابت های قهرمانی آسیا، ملی پوشان 
بسکتبال ایران خود را آماده شرکت برای 
کسب سهمیه المپیک می کنند. بی شک 
یکی از امید های ما برای کس�ب سهمیه 
المپیک، صمد نیکخواه بهرامی به عنوان 
کاپیتان تیم اس�ت. در فاصله یک روز تا 
شروع اردوی آمادگی با کاپیتان صمد به 
گفت وگو نشستیم و از راه سخت پیش رو 
برای قهرمانی در آس�یا و راهیابی به ریو 

2016 با او صحبت کردیم. 

ش�ایعه شده که قصد انصراف از همراهی 
تی�م ملی در بازی های قهرمانی آس�یا را 

داری. این موضوع صحت دارد؟
ب��ه هیچ وجه. م��ن نمی دانم چه کس��ی 
این خبر را منتش��ر کرده است. من قصد 
همراهی تیم ملی را دارم و این موضوع را 

تکذیب می کنم.

متاس�فانه فرصت کمی برای آماده سازی 
تیم ملی باقی مانده اس�ت. فکر می کنی 
بتوانیم در چین سهمیه المپیک را کسب 

کنیم؟
این درس��ت اس��ت که فرصت ه��ا را تا 
ح��دودی از دس��ت داده ایم ام��ا تیم ما 
تیم کوچکی نیس��ت و قطع��ا هدف مان 

قهرمانی در آس��یا و کسب 
س��همیه المپیک است. تیم 
ملی بسکتبال ایران پتانسیل 
حضور در المپیک را دارد و 
قبلا هم این موضوع را ثابت 
کرده ای��م ولی ب��ه هر حال 
اگر زمان بیشتری در اختیار 
داشتیم رسیدن به این هدف 

برایمان راحت تر بود.

کادر فنی تیم هم که تغییر کرده. به نظرت 
با سرمربی آلمانی به موفقیت دست پیدا 

می کنیم؟
من اص��لا هی��چ علاقه ای ب��ه صحبت 
درباره مربیان خود ندارم. آنها هستند که 
بای��د درباره ما اظهارنظر کنند نه اینکه ما 
درباره آنها. من وظیفه ام است با تمام توان 
در خدمت تیم باشم و فرقی نمی کند چه 
کس��ی به عنوان س��رمربی تیم ملی ایران 

باشد.

خیلی ه�ا می گوین�د ش�اید راهیابی به 
المپی�ک 2016 آخری�ن فرص�ت ب�رای 
درخشش نس�ل فعلی بس�کتبال ایران 

باشد. 
فک��ر نمی کنم ای��ن آخری��ن فرصت ما 
باش��د. اما فکر کنم چون برخی بازیکنان 
این تیم اسم ش��ان سالیان زیادی است که 

در تیم ش��نیده می شود این 
اشتباه به وجود آمده که سن 
آنها بالارفته و دیگر کارایی 
ندارند. درس��ت اس��ت که 
من حدود 14 س��ال افتخار 
پوش��یدن پیراه��ن تیم ملی 
را داش��ته ام اما به نظر خودم 
هنوز می توانم در لباس تیم 
ملی بسکتبال خدمت کنم. به 
نظر من سن و س��ال ملاک خوبی برای 
قضاوت نیس��ت و این عملکرد بازیکن 

است که باید ملاک قرار داده شود. 

چن�د وقت پیش هم در کمپ تیم دالاس 
آمریکا شرکت کرده بودی؟ چه شد که در 

آنجا ماندنی نشدی؟
در این کمپ حدود 25 بازیکن حضور 
داش��تند که اکثر آنها سابقه حضور در 
لیگ NBA را هم در کارنامه داش��تند. 
در آمری��کا ه��ر تیمی ح��دود 15 نفر 
مسئول شناس��ایی بازیکنان مستعد در 
سراس��ر دنیا را دارد و من هم از همین 
طریق به این کمپ دعوت ش��ده بودم. 
در این مدت هم عملکرد بدی نداشتم 
و یکی از س��ه نفری بودم که مسئولان 
تی��م دالاس روی آنها نظر داش��تند. اما 
آنها می خواستند من یک مدت دیگر در 
آنجا بمانم ت��ا تصمیم نهایی را بگیرند 

ولی چون حرفی از قرارداد نبود من به 
کارم در آن کمپ ادامه ندادم.

و این گونه ش�د که به جای حضور در تیم 
دالاس، به تیم ژی جیانگ چین پیوستی.

برای من مهم تر از هر چی��ز قرارداد بود. 
ضمن اینکه م��ن تجربه حضور در لیگ 
چین را داشتم، به همین خاطر به این تیم 
پیوستم. لیگ چین قطعا باکیفیت ترین و 
بابرنامه ترین لیگ آسیاست و بهترین لیگ 

آسیا هم به شمار می رود. 

در چند وقت اخیر یک س�ری اختلافات 
میان تو و مه�دی کامرانی به وجود آمده 
ب�ود. گفته می ش�ود در جلس�ه با رئیس 
ای�ن اختلافات  فدراس�یون بس�کتبال 

برطرف شده است. واقعا این گونه است؟
اول بگوی��م ک��ه قبل از جلس��ه با آقای 

مشحون هم مشکل ما حل شده بود.

داستان این اختلاف چه بود؟
کامرانی یکی، دو مصاحبه انجام داده بود 
که قس��متی از آن به من مربوط می شد و 
م��ن از این موضوع ناراح��ت بودم؛ البته 
وقتی با هم صحبت کردیم متوجه شدیم 
بخشی از آن سوءتفاهم بوده و بخشی را 
هم مهدی قبول کرد که اشتباه کرده است. 
البته من هم ناراحت بودم و یک بار جواب 
او را داده بودم. من و مهدی سال هاست که 
با هم رفیق هستیم و اگر شخص دیگری 
جای او بود آنقدر ناراحت نمی شدم. البته 
گفتم همه این مسائل حل شده و مشکلی 

نیست.

اردوی تی�م مل�ی هم ک�ه از ف�ردا آغاز 
می شود و بعد از آن هم به تورنمنت اطلس 

چین اعزام می شوید.
ارزش بازی های تدارکاتی خیلی بیش��تر 
از برگ��زاری اردوس��ت ام��ا کیفیت این 
بازی ها هم مهم است. من خیلی از کیفیت 
حریفان مان در تورنمنت اطلس شناخت 
ن��دارم اما امیدوارم به آمادگ��ی ما در راه 

کسب سهمیه المپیک کمک کند.

علی فتح الله زاده: 
دکتر محمدجواد ظریف 

توانست با لبخند، اوباما و 
کری را با هم دریبل کند!

حامد حدادی: 
بعد چهار سال دوستمو 

دیدم به یاد دوران 
جوونیم باز دور هم 

جمع شدیم!

فرناندو تورس: 
یک روز پرتلاش 
دیگر در تمرینات 

اتلتیکومادرید!

تویــیت
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تیم ملی فرید بلوک باشی در آستانه مسابقه ایران و تاهیتی:

بهفینالفکرمیکنیم

تی�م ملی فوتبال س�احلی ای�ران به عن�وان تیم دوم 
گروه�ش به مرحل�ه یک چهارم نهایی ج�ام جهانی 
فوتب�ال س�احلی پرتغال رس�ید. ایران در ب�ازی آخر 
گروهی، س�ه بر دو مکزیک را ب�رد و برزیل هم با برد 
دو ب�ر یک مقابل اس�پانیا صع�ود ای�ران را به مرحله 
یک چهارم نهایی قطعی کرد. در بازی های امروز برزیل 
و روسیه به مصاف هم می روند، پرتغال با سوئیس بازی 
می کن�د، ژاپن و ایتالیا به مصاف هم می روند و ایران و 
تاهیتی در آخرین بازی امروز ساعت22 به مصاف هم 
خواهند رفت. همه فکر می کردند ممکن است ایران با 
تیم ملی روسیه بازی کند، اما تاهیتی که دوره گذشته 
میزبان جام جهانی فوتبال ساحلی بود 7 بر 6 روسیه را 
شکست داد تا حریف پابرهنه های فوتبال ایران شود. 

شنبه و یکشنبه هفته آینده دیدارهای نیمه نهایی، فینال 
و رده بندی انجام می شود. یکی از بازیکنان تاثیرگذار 
و ش�اخص تیم ملی فوتبال ساحلی فرید بلوک باشی 
اس�ت. این بازیکن اهل انزلی و از اولین دوره تشکیل 
تیم ملی فوتبال ساحلی در ترکیب ایران حضور دارد و 
از قدیمی های تیم اس�ت. با او درباره شرایط تیم ملی 

قبل از بازی با تاهیتی گفت وگو کرده ایم.

  فکر نمی کردیم به تاهیتی بخوریم
بلوک باشی درباره بازی تیم ملی فوتبال ساحلی مقابل 
مکزیک گفت: »کمی استرس داشتیم اما توانستیم این 
تیم را هم ببریم و منتظر بازی برزیل و اسپانیا ماندیم و 
بعد با توجه به نتیجه این بازی صعود کردیم. البته فکر 
نمی کردیم به تیم روسیه نخوریم و این تیم از تاهیتی 
شکست بخورد. بعضی از بچه ها به شوخی می گویند 
که روسیه ترسیده و عمدا به ما نخورده تا در فینال این 
تیم را ببینیم. برنده بازی ایران و تاهیتی به برنده ژاپن 
و ایتالی�ا برخورد می کند و به همین دلیل بردن تاهیتی 

می تواند کار ما را تا فینال آس�ان تر کند. تاهیتی البته 
حریف ناش�ناخته ای نیس�ت و دوره گذشته ما در این 

کشور در جام جهانی حاضر بودیم.« 

  انتقادها از تیم ملی درست نیست
بلوک باش�ی از منتقدان تیم ملی فوتبال س�احلی هم 
انتقاد می کند:»برزیلی ها آماده بودند اما ما بازی را خوب 
ش�روع کردیم و جلو افتادیم. اش�تباهاتی که داشتیم 
باعث ش�د نتیجه را واگ�ذار کنیم. بدن ه�ای ما آماده 
است و تعجب می کنم که از وضعیت بدنی تیم انتقاد 
می ش�ود. برزیل یک تیم کامل بود اما نفرات ما کمتر 
بود و همین باعث ش�د که ما نتیج�ه را واگذار کنیم.« 
او درباره مصدومیت بازیکنان تیم ملی ساحلی گفت: 
»مصدوم شدید نداریم. به غیر از حسن عبداللهی که 
در ای�ران ماند و علی نادری که خوب ش�ده بود اما به 
پرتغال آمد و مصدومیتش تشدید شد، بقیه بازیکنان 
به بازی مقابل تاهیتی می رسند. کمی در بازی برزیل به 
همان دلیل که گفتم خسته شدیم. متاسفانه علی نادری 

فع�لا نمی تواند بازی کند. واقعا اگر بود کمک می کرد. 
کاپیت�ان ما بوده و یکی از باتجربه هاس�ت. جای علی 
نادری و عبداللهی واقعا خالی است. مخصوصا حسن 
عبداللهی که بهترین دفاع جهان است و نبودش به ما 
خیلی ضربه می زد. الان وقت انتقاد نیست، ما داریم در 
جام جهانی بازی می کنیم. همه تیم ها خوب هس�تند. 
بازی های آس�یایی که نیست. ضمن اینکه ما با برزیل 
که پرافتخارترین تیم جهان اس�ت ب�ازی کردیم. با 
تیم دم دس�تی که بازی نکردیم. تازه اینکه اسپانیا را 
بردیم که نایب قهرمان جهان بود. فیفا در سایتش از ما 
تقدیر می کند اما خودی ها در ایران از ما انتقاد می کنند. 
انتقاد باید درست و بجا باشد که اثربخش شود. الان 

بهترین فرصت است که به جمع چهار تیم برتر جهان 
برسیم.«

  اکتاویو خوشحال است
بلوک باش�ی درب�اره س�رمربی برزیلی تی�م ملی هم 
گف�ت: »مارکو اکتاویو هم خوش�حال اس�ت از اینکه 
توانس�ته ایم اسپانیا را ببریم. نزدیک بود برزیل را هم 
ببریم. الان انتفاد می کنند که تیم بدنساز ندارد. مارکو 
خودش متخصص بدنسازی اس�ت.« او درباره نحوه 
پخ�ش بازی های تیم ملی هم گفت: »دوس�ت داریم 
بازی هایمان از ش�بکه س�ه پخش ش�ود. شبکه سه 
رقابت های فوتبال س�احلی را همیشه پخش می کرد 
و این بار هم بازیکنان تیم ملی فوتبال ساحلی دوست 
دارند بازی ها از ش�بکه سه پخش شود. یادم هست 
زمانی که ش�بکه س�ه بازی های بین قاره ای را پخش 
می کرد، ما قهرمان جهان شدیم. امیدوارم بازی های 
مرحله حذفی جام جهانی از شبکه سه پخش شود تا 

افراد بیشتری بتوانند این بازی را ببینند.«

صمد نیکخواه بهرامی، کاپیتان تیم ملی بسکتبال ایران: 

پتانسیل حضور در المپیک ریو را داریم

با اینکه قرعه کش�ی لیگ برتر برای فصل جدید انجام ش�د اما هنوز معلوم نیس�ت که از میان دو تیم 
راه آه�ن و پی�کان کدام یک در لیگ برت�ر حاضر خواهند بود. علیرضا صالحی، رئیس کمیته اس�تیناف 
فدراس�یون فوتبال در م�ورد آخرین وضعیت پرونده تیم های راه آهن و پیکان گفت: »ما از فدراس�یون 
ترکیه در چندین مورد استعلام گرفته ایم که تنها پاسخ یک مورد آن به دست مان رسیده و منتظر پاسخ 
اس�تعلام ها هس�تیم تا با مس�تندات رای را صادر کنیم. رای این پرونده تا روز دوشنبه صادر می شود و 
تا آن موقع هر اظهارنظری در این مورد وجهه قانونی ندارد. البته برای ما همه چیز مشخص است اما 

نمی خواهیم از قبل اظهارنظری داشته باشیم تا در جلسه نهایی همه چیز تصویب شود.

رای پرونده پیکان و راه آهن دوشنبه صادر می شود

بشاگردیبهفولادپیوست

دروازه ب��ان آبادانی تی��م پاس همدان 
با عقد ق��راردادی به مدت یک فصل 
به عضوی��ت تیم بزرگس��الان فولاد 
خوزس��تان درآمد. مهرداد بشاگردی 
دروازه بان بلندقامتی اس��ت که فصل 
آین��ده را در فولاد ت��وپ خواهد زد. 
همچنین مسئولان باشگاه فولاد با نظر 
دراگان اس��کوچیچ در حال مذاکره با 
یک مهاجم خارجی هس��تند تا جمع 
سرخپوش��ان خوزس��تانی را پیش از 
آغاز مسابقات لیگ تکمیل تر کنند. اما 
باشگاه پرسپولیس به علت درخواست 
پلیس عراق مبنی بر قراردادن بند حق 
رشد در قرارداد ضرغام اسماعیل، فعلا 
از جذب ضرغام منصرف شده است. 
این بازیکن 21 ساله است در صورتی 
که به پرس��پولیس بیاید باشگاه ایرانی 
طبق قوانین فیفا باید حق رشد او را به 

باشگاه پلیس عراق پرداخت کند. 
از اردوی استقلالی ها هم خبر می رسد 
پروی��ز مظلومی خواه��ان به خدمت 
گرفتن یک فوروارد ششدانگ است. 
از همین رو برونو سزار، فرزاد حاتمی 
و کریم انصاری فرد بازیکنانی هستند 

که مد نظر این باشگاه قرار گرفته اند.

ترانسفر

  پيروزی

  گل

گلداغترازپیروزی

ج��و  در  ورزش��ی  روزنامه ه��ای 
مذاکرات و توافقات هس��ته ای تیتر 
زده اند اما معلوم نیست فازِ روزنامه 
گل چه بوده که برای تیتر یک خود 
نوش��ته 1+5 می ش��ود 6 . در ای��ن 
میان حتی روزنام��ه پیروزی هم به 
سراغ این مس��ائل نرفته و تیتر زده 
است: »جشن هس��ته ای در اردوی 
پرس��پولیس«. خبر ورزشی تیتر زد: 
»ظری��ف گل زد، ای��ران خندی��د«. 
فیگو هم ب��ه علیرضا حقیقی گفت: 
»از ش��اگردی ک��ی روش لذت ببر« 
و البته یکی ه��م باید از کی روش 
بپرس��د آیا از پنالتی گرفتن حقیقی 
لذت می بری؟ ش��وت ورزشی هم 
بس��ان یک روزنامه سیاسی تیتر زد: 
»دنیا خندید«. و البته ظریف عکس 
ی��ک ش��ده و می خندد. اس��تقلال 
جوان ه��م تیتر جالب��ی دارد: »گل 

طلایی ظریف به 5+1«.

کیوســـــــک

  موندو دپورتيوو
این روزنامه هوادار بارس�ا عکس�ی از لوییز 
انریک�ه را روی صفح�ه اول ب�رد و ب�ا تیتر 
»لوچ�و هم�ه چیز را مش�خص می کن�د« از 
قول او نوش�ت: »برنامه ریزی یک سناریوی 
الکس�ی  و  آردا  آم�دن  از  اس�ت.  ای�ده آل 
خوشحالم. انریکه همچنین به موندو درباره 
قرارداده�ا گفته اس�ت به کمیت�ه فنی برای 
آوردن آردا تبری�ک می گوی�م. او همچنی�ن 
در ب�اره پدرو هم گفت�ه می خواهم او بماند و 

نمی خواهم او را بفروشم.«

  گاتزتا دلو اسپورت
این روزنام�ه ایتالیایی عکس�ی از کوواچیچ 
س�تاره اینتری ه�ا را روی صفحه اول برده و 
از قول او خطاب به هواداران این تیم میلانی 
گفت�ه اس�ت: »اینتری ه�ا، م�ن پیرلو ش�ما 
خواهم بود.« کوواچیچ به گاتزتا گفته است: 
»می خواه�م اینج�ا بمانم و در این باش�گاه 
که همانند رئال و بارساس�ت، پیروز ش�وم؛ 
البته من باید بیش�تر بازی کن�م.« او درباره 
مدعی اصلی س�ری آ هم گفته است: »یووه 
خیلی جلوتر نیست، یک سال خوب در پیش 

خواهد بود.«

گيشـــــه

  مارکا
مادریدی ها ایکر کاسیاس را از تیم شان کنار 
گذاشتند تا دیوید دخیا را به خدمت بگیرند؛ 
ام�ا مثل اینکه جدایی او از منچس�تر یونایتد 
به ای�ن راحتی نیس�ت. مارکا ب�ا تیتر»دخیا 
ب�ا ق�راردادی حفاظ�ت ش�ده« در این ب�اره 
نوش�ت: »در صورتی ک�ه رئ�ال نتواند دخیا 
را ح�الا بخ�رد و انتقالش به فص�ل آینده به 
صورت رایگان موکول ش�ود، رئال باید پنج 
میلیون به این دروازه بان غرامت بدهد.« این 
روزنامه همچنین درباره اس�طوره جدا شده 
رئال نوشت: »کاسیاس، اژدهای شماره 12 

پورتو شد.«

دداشـــــت
يا

زمانکوتاهبرای
آمادگیبسکتبالیستها

ب��ا توجه به فرصت کم��ی که تیم 
مل��ی بس��کتبال برای حض��ور در 
مرحله گزینشی المپیک داشت، به 
نظر می رس��ید مسئولان فدراسیون 
برای انتخاب سرمربی ، یک مربی 
ایرانی را برای این پسُت برگزینند. 
به هر حال مربیان ایرانی به سطحی 
از توانمندی رس��یده اند که بتوانند 
به عنوان نفر اول فنی تیم ملی روی 
نیمک��ت تیم بنش��ینند. با این حال 
»درک بائرم��ن« به عنوان یک مربی 
خارج��ی و البته با رزومه روش��ن 
و عملکرد قاب��ل قبول در تیم های 
گذش��ته اش، س��رمربی تی��م ملی 
شد. خوش��بختانه در کنار بائرمن، 
مهران ش��اهین طبع به عنوان مربی 
در تیم حض��ور دارد و نگرانی ها 
در این زمینه کمتر ش��ده است. اما 
در قسمت آنالیز، یک اتفاق بسیار 
خ��وب افُت��اد و محم��د عابدینی 
به عن��وان ی��ک نابغه در بس��کتبال 
کشور، آنالیزور تیم ملی شد. قطعا 
حض��ور این مربی ج��وان در کنار 
کادر فن��ی می تواند کمک بس��یار 
خوبی به مجموعه تیم در مسابقات 
پیش رو داش��ته باشد، ضمن اینکه 
مه��ران سررش��ته ه��م به عن��وان 
پیشکسوت بسکتبال سرپرست تیم 
ش��د تا خیالمان بابت جمع ش��دن 

حاشیه ها راحت باشد. 
اما ب��ه س��راغ بازیکن��ان تیم ملی 
برویم. متاس��فانه چندی پیش یکی 
از بازیکن��ان برجس��ته تیم ملی در 
گفت وگو با یکی از رس��انه ها درد 
دل های��ی را مطرح کرد که ش��اید 
در زم��ان مناس��بی مطرح نش��د. 
صحبت های مه��دی کامرانی کمی 
باعث ایجاد ک��دورت بین بزرگان 
تیم ملی ش��د که خوشبختانه خبر 
می رسد آقای مشحون در این بین 
بازیکنان را به فدراسیون فراخواند 
تا با صحبت های خود باعث آشتی 

و وفاق بین بچه های تیم شود. 
هم��ان طور ک��ه ب��رای فوتبالی ها، 
صعود ب��ه جام جهان��ی بزرگ ترن 
مقاب��ل  س��وی  در  آرزوس��ت 
بسکتبالی ها که حضورشان در جام 
جهانی امری عادی تلقی می ش��ود، 
تمام ه��م و غم ش��ان حض��ور در 
بازی های المپیک است. چین با تیم 
خوبی که دارد میزب��ان رقابت های 
گزینشی است و مهم ترین حریف 
برای ایران به شمار می رود. امیدوارم 
با توجه به فرصت کم باقی مانده تا 
شروع مسابقات، تیم ملی به بهترین 
وضعیت خود برسد و بتواند مجوز 

حضور در ریو را کسب کند.

بهزاد افرادی
  مربی بسکتبال

سازمان آگهی های روزنامه 
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طرح نوشت کاسیاسبادوچرخهدرتمرینپورتو

تی�م  اس�طوره  کاس�یاس،  ایک�ر 
فوتبال رئال مادرید که بعد از حدود 
25حض�ور در پرافتخارتری�ن تیم 
جه�ان ب�ا بی مه�ری مدیرانش از 
جمع کهکشانی ها جدا شده است 
و به تیم پورتو پیوسته دیروز اولین 
تمرین خ�ود را با این تیم پرتغالی 
انج�ام داد. نکت�ه جال�ب توجه در 
حضور کاس�یاس در تمرین پورتو 
حضور او ب�ا یک دوچرخه در کمپ 
تمرینی تی�م محب�وب پرتغالی ها 
ب�ود. کاس�یاس در اوایل حضور در 
تیم رئال مادری�د هم با دوچرخه در 

تمرین شرکت می کرد.

تیم ما تیم کوچکی 
نیست و قطعا 

هدف مان قهرمانی در 
آسیا و کسب سهمیه 

المپیک است

مرتضی میثاقی
m.misaghi@fdn.ir


